
BR. 0002.11.2015 
Protokół  Nr XI/15 

z 11 sesji Rady Miejskiej w Sobótce w dniu 11 września 2015r. 
 
               Na podstawie art. 20 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2013 r. poz. 594 
z późn. zm.) 11 sesję Rady Miejskiej w Sobótce otworzył Przewodniczący Rady Andrzej 
Rakowski. 
W sesji na 15 radnych uczestniczyło 14-u. Radny nieobecny – Aleksander Łężniak. 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
- Burmistrz MiG – Stanisław Dobrowolski, 
- Z-ca Burmistrza MiG – Krzysztof Szczeponik, 
- Skarbnik Miasta i Gminy – Eugenia Pawłowska, 
- kierownicy referatów UMiG, 
- dyrektorzy jednostek organizacyjnych gminy, 
- przedstawiciele samorządów miejskich i wiejskich oraz zaproszeni goście. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski powitał wszystkich zebranych na  
11 sesji Rady Miejskiej w Sobótce. Następnie przedstawiał  porządek obrad sesji, który 
przedstawiał się następująco: 
 

1. Interpelacje i zapytania. 
2. Zatwierdzenie protokołu z sesji z dnia 16 lipca 2015r. 
3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza MiG Sobótka w okresie od 15 czerwca do  

7 sierpnia 2015r. 
4. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobótka na lata 

2015-2020. 
5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Sobótka na rok 2015. 
6. Uchwała w sprawie zaliczenia dróg na terenie miasta Sobótka do kategorii dróg 

gminnych. 
7. Uchwała w sprawie zaliczenia dróg na terenie miejscowości Będkowice do kategorii 

dróg gminnych. 
8. Uchwała w sprawie zaliczenia dróg na terenie miejscowości Garncarsko do kategorii 

dróg gminnych. 
9. Uchwała w sprawie zaliczenia dróg na terenie miejscowości Kryształowice do 

kategorii dróg gminnych. 
10. Uchwała w sprawie zaliczenia dróg na terenie miejscowości Księginice Małe  

i Przemiłów do kategorii dróg gminnych. 
11. Uchwała w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowych z budżetu 

Gminy Sobótka, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu ich 
rozliczania. 

12. Uchwała w sprawie przystąpienia do opracowania Gminnego Programu Rewitalizacji 
Miasta i Gminy Sobótka na lata 2015-2025. 

13. Wolne wnioski i komunikaty.                                                                    
 

Burmistrz MiG Sobótka Stanisław Dobrowolski wraz z Przewodniczącym Rady 
Miejskiej Andrzejem Rakowskim złożyli na ręce Pani Marii Chyłek oraz Zespołu Górali 
Czadeckich Tajdany podziękowania od Zarządu Województwa Dolnośląskiego za 
propagowanie i rozpowszechnianie rodzimej tradycji oraz pielęgnowanie dóbr kultury dla 
przyszłych pokoleń.  

Pani Maria Chyłek powiedziała, że jest bardzo zaskoczona, ale serdecznie dziękuje za 



uznanie. Podziękowała za dotychczasową pomoc i poprosiła o dalsze wspieranie ich 
działalności. Zaznaczyła, że tradycja Górali Czadeckich jest przepiękna i jest to winna 
pradziadkom, dziadkom i rodzicom, aby dalej przekazywać te tradycje z pokolenia na 
pokolenie. Dodała, że wczoraj pożegnali najstarszą góralkę czadecką, która przeżyła prawie 
103 lata i zawsze, gdy przechodziło się koło jej domu słychać było piękne śpiewy Górali 
Czadeckich. Poinformowała, że w ubiegłym roku byli na Bukowinie, gdzie nasi pradziadowie 
zbudowali polską wieś i po dzień dzisiejszy żyją. Pokazała zebranym pamiątki z tego 
wyjazdu.  

Z-ca Burmistrza Krzysztof Szczeponik wręczył na ręce Pana Mariana Sycz wyróżnienie 
Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego we Wrocławiu dla Pani Barbary i Mariana Sycz 
za udział w konkursie „Bezpieczne gospodarstwo rolne 2015” – etap regionalny. Dodał, że to 
wyróżnienie wiąże się również z nagrodą Burmistrza w wysokości 500 zł w formie bonu do 
realizacji w sklepie  Media Markt.  

Pan Wiesław Drozdowski wręczył na ręce Pani Marii Chyłek podziękowania za wierne 
kultywowanie tradycji bukowińskiej. Dodał, że podziękowanie to czeka od czerwca, kiedy 
odbyła się 40 edycja Święta Folkloru „Pod Ślężą śpiewanie”.  

 

Ad. 1  

Radny Andrzej Kociński zapytał, jakie jest oficjalne stanowisko gminy w sprawie 
ewentualnego przyjęcia uchodźców do Sulistrowiczek? 

Burmistrz MiG Stanisław Dobrowolski odpowiedział, że nie jest to sprawa jego jako 
Burmistrza, czy urzędu, ale nasz sprawa społeczna. Dodał, że takie stanowisko powinno 
wypłynąć z Rady, jako reprezentantów społeczności. Zaznaczył, że nikt nie podejmował na 
chwilę obecną żadnych decyzji, ani nie toczyły się żadne rozmowy w tej sprawie. 
Poinformował, że jedynie z telewizji i prasy wiadomo, że Arcybiskup wyznaczył Caritas  
w Sulistrowiczkach. Podkreślił, że jest to sprawa wewnętrzna kurii, ponieważ jest to ich 
obiekt i mogą z nim robić co zechcą. Zapewnił, że do tej pory w urzędzie nie było żadnych 
rozmów na ten temat.  

Ad. 2  

Uwag do protokołu z sesji nie wniesiono i Rada w głosowaniu jednomyślnym (14 głosów 
„za”) zatwierdziła protokół z sesji z dnia 16 lipca 2015 r.  
 
Ad. 3 
Brak uwag. 
 
Ad. 4 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobótka na lata 
2015-2020 wraz z uzasadnieniem do uchwały przedstawiła Pani Eugenia Pawłowska 
Skarbnik MiG.  
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 14, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 1 
 
Uchwała Nr XI/66/15 w załączeniu 
 
Ad. 5 
Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Sobótka na rok 2015 wraz z 
uzasadnieniem do uchwały przedstawiła Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG. 
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 14, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 1 



 
Uchwała Nr XI/67/15 w załączeniu 
 
Ad. 6 
Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg na terenie miasta Sobótka do kategorii dróg 
gminnych wraz z uzasadnieniem do uchwały przedstawił Pan Dominik Szwedowski. Dodał, 
że zgodnie z obowiązującymi przepisami projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
Starostwa Powiatowego.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski zaznaczył, że to nie są drogi 
powiatowe. 
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 14, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 1 
 
Uchwała Nr XI/68/15 w załączeniu 
 
Ad. 7 
Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg na terenie miejscowości Będkowice do kategorii 
dróg gminnych przedstawił Pan Dominik Szwedowski. 
Radny Rafał Kotwica poprosił o odczytanie nazw ulic, aby sołtysi również mieli 
świadomość o czym mowa. 
Pan Marek Juraszek Sołtys Miejscowości Sulistrowiczki zapytał, co z ul. Kurhanową na 
której obowiązuje zakaz wjazdu? Dodał, że teraz ten zakaz powinien zniknąć. 
Pan Dominik Szwedowski wyjaśnił, że możemy upubliczniać tylko i wyłącznie drogi 
należące do gminy Sobótka i ul. Kurhanowa zostaje upubliczniona na odcinku od drogi 
powiatowej do końca naszej działki (naszej własności). Podkreślił, że nie możemy 
upubliczniać prywatnych dróg.  
 
Dalszych uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 14, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 1 
 
Uchwała Nr XI/69/15 w załączeniu 
 
Ad. 8 
Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg na terenie miejscowości Garncarsko do kategorii 
dróg gminnych przedstawił Pan Dominik Szwedowski. 
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 14, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 1 
 
Uchwała Nr XI/70/15 w załączeniu 
 
Ad. 9 
Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg na terenie miejscowości Kryształowice do 
kategorii dróg gminnych przedstawił Pan Dominik Szwedowski. 
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 14, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 1 
 
Uchwała Nr XI/71/15 w załączeniu 
 
Ad. 10 
Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg na terenie miejscowości Księginice Małe  
i Przemiłów do kategorii dróg gminnych przedstawił Pan Dominik Szwedowski. 



 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 14, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 1 
 
Uchwała Nr XI/72/15 w załączeniu 
 
Ad. 11 
Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowych z budżetu 
Gminy Sobótka, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu ich rozliczania 
przedstawiła Pani Natalia Spik - Twardowska.  
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 14, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 1 
 
Uchwała Nr XI/73/15 w załączeniu 
 
Ad. 12 
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Gminnego Programu Rewitalizacji 
Miasta i Gminy Sobótka na lata 2015-2025 przedstawiła Pani Jolanta Kryszczuk. 
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 14, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 1 
 
Uchwała Nr XI/74/15 w załączeniu 
 
 
Ad. 13 
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski zwracając się do Sołtysa wsi Ręków 
zapytał, czy autobusy, które miały kursować od miesiąca września i wozić mieszkańców do 
Sobótki i Wrocławia już kursują? 
Pani Renata Watras Sołtys Miejscowości Ręków odpowiedziała, że nie ma ani autobusów, 
ani rozkładów jazdy. Dodała, że 28 kontaktowała się z Zastępcą Burmistrza, który powiedział 
jej, że umowa jest podpisana i będą rozwieszone rozkłady jazdy.  
Pan Dominik Szwedowski poinformował, że pod koniec sierpnia zostały wydane zezwolenia 
dla Polbusu na wykonywanie przewozów regularnych, które obejmowały także dowóz dzieci 
do szkół. Dodał, że przewoźnik jest zobowiązany do wywieszenia na przystankach 
autobusowych rozkładów jazdy. Powiedział, że jeżeli takie rozkłady nie zostały wywieszone 
to postarają się zareagować. Poinformował, że w chwili obecnej na terenie całej gminy 
Sobótka obowiązuje jedna cena biletu w wysokości 3.50 zł  
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski powiedział, że była mowa  
o uruchomieniu dodatkowej linii do Wrocławia. Poprosił, aby jak najszybciej wyjaśnić tą 
sprawę.  
Radny Edward Żaba powiedział, że Z-ca Burmistrza Pan Krzysztof Szczeponik ma rozkład 
jazdy autobusów i był przekonany, że autobusy jeżdżą. Dodał, że najprawdopodobniej ktoś 
został wprowadzony w błąd przez Polbus. 
Radny Tomasz Furyk powiedział, że jakiś czas temu była awaria na osiedlu przy  
ul. Klonowej, co wiązało się z koniecznością wyłączenia wody i przy tej okazji wody nie 
miała cała Sobótka Zachodnia. Zapytał, czy ZGKiM ma jakiś program montażu zaworów, aby 
miejscowo zamykać wodociąg? Dodał, że na sesji nie ma Dyrektora zakładu dlatego prosi aby 
udzielił odpowiedzi na jego pytanie. 
Pan Piotr Kapuśniak powiedział, że zajmuje się koordynowaniem projektów. Dodał, że 
prowadzą prace nad postawieniem budynku pasywnego o przeznaczeniu na centrum 
rehabilitacyjno – edukacyjnego dla dzieci niepełnosprawnych. Zaznaczył, że chcieliby 
zlokalizować ten obiekt właśnie na terenie gminy Sobótka.  



Radni poprosili, aby sprawę omówić na posiedzeniu komisji, a nie na sesji.  
Burmistrz MiG Stanisław Dobrowolski powiedział, że ogólnie mówiąc program jest bardzo 
ciekawy i skupia dzieci niepełnosprawne. Zaznaczył, że gmina miałaby użyczyć jedynie 
teren, ale szczegóły zostaną omówione na komisji. 
Pan Piotr Kapuśniak poinformował, że projekt ma być finansowany z Europejskiego 
Programu Horyzont 2020, który jest programem badawczo-wdrożeniowym. Dodał, że projekt 
jest bardzo ciekawy i potrzebowaliby łącznika do zespołu projektowego. 
Pan Marek Juraszek Sołtys Miejscowości Sulistrowiczki zapytał, czy środki z funduszu 
sołeckiego są wygasające, czy nie? 
Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG odpowiedziała, że na pewno są wygasające 
zgodnie z ustawą o funduszu sołeckim.  
Radna Lidia Sączawa zaprosiła wszystkich bardzo serdecznie w najbliższy weekend do 
Świątnik na Międzynarodowe Spotkanie Miłośników Ziemi Wołyńskiej i Kresów 
Wschodnich. W imieniu mieszkańców zapytała, czy muszą złożyć wniosek, aby spotkanie to 
zostało wpisane do kalendarza imprez? 
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski odpowiedział, że tak. 
Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG powiedziała, że harmonogram imprez toczy się od 
1 stycznia i nie dotyczy budżetu. Dodała, że wpisanie imprezy do harmonogramu nie wiąże 
się z obowiązkiem finansowania imprezy z budżetu. Zaznaczyła, że tryb finansowania jest 
albo poprzez udział w konkursie dla organizacji lub poprzez wpisanie imprezy do zadań 
ŚOKSiR. Podkreśliła, że nie ma innego sposobu. 
Burmistrz MiG Stanisław Dobrowolski powiedział, że był dzisiaj rano w starostwie i dzięki 
staraniom Pana Andrzeja Szawana oraz Pana Dominika Szwedowskiego będzie zrobiona 
droga od mostu w Rogowie Sobóckim do Placu Wolności (łącznie z chodnikiem i ścieżką 
rowerową). Dodał, że ma nadzieję, że nic się nie zmieni, ponieważ jeszcze dzisiaj rano 
zapewniano go, że tak będzie.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski powiedział, że w tym roku 
wykonujemy drogi gminne na terenie miasta, a w przyszłym roku będziemy remontować 
drogi gminne tylko na wsiach. Dodał, że takie zapewnienia składają jako rada. 
Radny Edward Żaba zwracając się do Pana Piotra Kapuśniaka zapytał, ile dzieci mogłoby 
przebywać w tym centrum na pobyt stały? 
Pan Piotr Kapuśniak odpowiedział, że będzie to pobyt stały w formie tygodniowych 
turnusów, ale wszystko będzie zależało również od konkursów, które pojawią się na początku 
2016r. Dodał, że na podstawie danych, które w tej chwili posiadają mogłoby tam być od 20 do 
30 osób + od 5 do 10 osób personelu. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował za uczestnictwo  
i zamknął 11 sesję Rady Miejskiej w Sobótce. 
Sesja trwała w godz. 11:00 do  12:10 
 
 
Protokołowała 
Agata Rekść 


